
Z A P I S N I K
sa 66. sjednice Odbora za politički sistem, pravosuđe i upravu

održane 29. oktobra 2014. godine

Sjednica je počela u 10 sati i 30 minuta.
Predsjedavala je Snežana Jonica, zamjenica predsjednika Odbora.
Sjednici  su  prisustvovali  članovi/ce  Odbora:  Marta  Šćepanović,  Husnija

Šabović,  Milorad  Vuletić,  Veljko  Zarubica,  Genci  Nimanbegu,  Slaven  Radunović,
Veljko Vasiljević, Vladislav Bojović, i Azra Jasavić. 

Sjednici  su  prisustvovali  predstavnik  predlagača  Predloga  zakona  o
izmjenama i dopunama Zakona o DNK registru, dr Miloš Vukčević, generalni direktor
Direktorata za bezbjedonosno zaštitne poslove i nadzor u Ministarstvu unutrašnjih
poslova.

Povodom  Predloga  zakona  o  dopuni  Krivičnog  zakonika,  prisustvovao  je
predlagač, poslanik Zoran Miljanić. 

Rad sjednice pratili su predstavnici medija.

Za sjednicu je predložen sledeći dopunjeni 

DNEVNI RED:

1. Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o DNK registru; koji je podnila
Vlada Crne Gore;

2. Predlog zakona o dopuni Krivičnog zakonika Crne Gore, koji je podnio poslanik
Zoran Miljanić. 

Predloženi dnevni red je usvojen jednoglasno.

PRVA TAČKA – Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o DNK registru,
koji je podnijela Vlada Crne Gore

Predsjedavajuća, zamjenica predsjednika Odbora, u uvodnoj riječi navela je
da je Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o DNK registru, podnijela
Vlada Crne Gore i dostavila ga Skupštini Crne Gore dana 3. oktobra 2014. godine.
Isti je usmjeren matičnom Odboru za politički sistem, pravosuđe i upravu, na dalju
proceduru,  17.  oktobra  2014.  godine.  Poslanica  je  dala  riječ  predstavniku
predlagača.

Predstavnik predlagača,  dr Miloš Vukčević, generalni direktor Direktorata za
bezbjedonosno zaštitne poslove i nadzor u Ministarstvu unutrašnjih poslova, istakao
je da je osnovni cilj izmjena Zakona njegova obaveza usklađivanja sa Rezolucijom
Savjeta Evropske unije, od 30. novembra 2009. godine, kao i Akcionim planom za
Poglavlje  24  –pravda,  sloboda  i  bezbjednost,  kao  mjera  624.  Takođe,  ovim
izmjenama vrši se usklađivavanje i sa Rezolucijom Savjeta Evropske unije i Odlukom
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Savjeta Evrope od 23. juna 2008. godine. Predstavnik predlagača, u daljem izlaganju
naveo je da je Predlogom zakona izvršeno preciziranje sadržine DNK registra, kao i
terminološko  usklađivanje  pojedinih  članova  zakona.  Takođe,  istakao  je  da  je
razrađena definicija DNK analize, kako ista ne bi ograničavala način vršenja analize,
a koji je u vezi sa razvojem tehnologije. Predlogom zakona uvedene su zbirke DNK
profila neidentifikovanih leševa i  zbirka DNK profila nestalih lica, dok je članom 7
predloženo  brisanje  teksta  kojim  je  uvedena  obaveza  da  se  u  zbirci  nespornog
biološkog materijala čuvaju uzorci za DNK analizu koji pripadaju licima čiji je biološki
materijal pronađen na mjestu izvršenja krivičnog djela ili se mogu dovesti u vezu sa
krivičnim  djelom.  U  nastavku  je  naveo  da  su  izmjene  predložene  u  dijelu
upoređivanja  DNK  profila,  na  način  da  se  DNK  profili  upoređuju  odmah  nakon
unošenja  u  DNK registar,  kao i  na  zahtjev  državnog tužioca,  suda ili  nadležnost
organa, u zavisnosti od faze krivičnog postupka. Nadalje, odredbama je regulisano
brisanje DNK profila  iz  DNK registra,  zaključujući  da je  u izradi  Predloga zakona
učestvovao i  slovenački ekspert,  kao i  to da je krajnji  cilj  izmjena i  dopuna lakše
rukovođenje DNK registra.

Poslanica Azra Jasavić, postavila je pitanje predstavniku predlagača da li misli
da se sa  primjenom odredaba vezano za usklađivanje sa standardima Evropske
unije, može desiti zloupotreba u praksi. 

Poslanica Snežana Jonica, pitala je da li je završen unos svih podataka koji su
bili  propisani  zakonom,  imajući  u  vidu  da  je   u  članu  26  važećeg  zakona  bilo
predviđeno da se u roku od tri mjeseca izvrši unos podataka u DNK registar. Dalje,
poslanica Jonica je pitala je da li su u Forenzičkom centru postojali podaci koji nijesu
bili predviđeni Zakonom, te na koji način su oni kasnije uništeni. 

Predstavnik predlagača, odgovarajući na pitanje poslanice Jasavić, naveo je
da su predloženim izmjenama predviđene situacije kada će se ti podaci brisati. Ono
što je dalje predviđeno jeste i  to da MUP, tj.  unutrašnja kontrola ima nadležnost,
odnosno ovlašćenje od policijskih službenika, da briše podatke iz DNK registra, i s
tim u vezi MUP je dobio pozitivno mišljenje od Agencije za zaštitu ličnih podataka.
Takođe,  Predlog  zakona  predviđa  da  sva  lica  koja  rade  u  Forenzičkom  centru,
odnosno  policijski  službenici  moraju  imati   ovlašćenja  da  rukuju  sa  podacima  iz
Registra. Odgovarajući na pitanje poslanice Jonice, predstavnik predlagača, naveo je
da  se  radilo  na  procesu  svih  podataka  u  DNK  registar,  dodajući  da  koliko  on
posjeduje informacija, da je taj posao završen. 

U komentaru na odgovor, poslanica Snežana Jonica, istakla je da je prvi rok
bio novembar 2011. godine, i  da nije upoznata sa činjenicom da je završen unos
podataka  u  Registar.  Postavila  je  pitanje  predstavniku  predlagača  da  li  je  MUP
posebnim propisom  precizirao i propisao posebnu stručnu spremu lica ovlašćenih za
obradu podataka, s obzirom da se to ranije činilo spornim. 

Predstavnik  predlagača,  u  svom  odgovoru  istakao  je  da  je  članom  11
predloženih izmjena i dopuna predloženo da obradu podataka u DNK registru vrše
zaposleni u Forenzičkom centru, koji  su kvalifikovani i  obučeni za poslove obrade
podataka, koje za to ovlasti starješina Policije, dok se kasnije navodi da svaki pristup
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ovlašćenog lica DNK registru mora biti elektronski evidentiran, dok će se u Pravilniku
o sistematizaciji propisati uslovi u pogledu stručne spreme. 

Poslanica  Snežana  Jonica,  postavila  je  pitanje  do  kog  je  nivoa  urađena
metodologija elektronske identifikacije i ko ima pristup , odnosno nadzor nad njom, i
ko sve ima uvidu u tu identifikaciju. 

Poslanica Azra Jasavić, uzevši učešće u raspravi, ukazala je na mogućnost
zloupotreba,  gdje  kasnije  može doći  do  lažnih  optužnica  i  netačnih  i  podmetnuh
dokaza, dodajući da neće podržati ovaj Predlog zakona. 

Poslanica Snežana Jonica, istakla je da je u redu što je Evropska komisija nije
našla primjedbe na tekst Predloga zakona, dodajući da je najveći problem zapravo u
primjeni zakona. 

Predstavnik  predlagača,  ponovio  je  da  je  Predlog  zakona  u  potpunosti
usaglašen sa standardima EU, i dodao da je Forenzički centar dobio sve potrebne
akreditacije i nalazi se u evropskoj mreži forenzičkih centara. Takođe , naveo je da je
potrebno  donijeti  dobar  zakon,  kako  bi  se  spriječile  eventualne  zloupotrebe.
Predstavnik predlagača, dalje je istakao da je ova materija obično regulisana kroz
Zakon  o  krivičnom  postupku,  te  da  je  Crna  Gora,  jedna  od  rijetkih  zemalja  u
okruženju koja ima dobar zakon koji reguliše oblast DNK registra. Kada je u pitanju
brisanje podataka, naveo je da se, kada lice prestane da ima status osumnjičenog,
odmah brišu podaci iz Registra. 

Poslanica Snežana Jonica, u svojoj  riječi,  istakla je da sve u vezi sa DNK
registrom kontroliše  Policija,  koja  je  s  druge  strane  ima  pristup  mjestu  izvršenja
krivičnog djela, dodajući da je u tom slučaju logičan nedostatak povjerenja javnosti
po tom pitanju. 

Poslanik Veljko Vasiljević, uzevši učešće u raspravi, istakao je da je Predlog
zakona dobar, ali da institucije sistema nijesu dobre, i dodao da ga iz tog razloga
sada ne bi trebalo usvojiti.

Poslanik Milorad Vuletić, u svojoj riječi, naveo je da je Crna Gora jedna od
rijetkih zemalja na Balkanu koja ima Forenzički  centar,  i  dodao da ne smatra da
usvajanjem  ovog  Predloga  zakona  može  doći  do  zloupotreba  DNK  registra  u
određene  svrhe.  Takođe  je  istakao  da  se  mora  vraćati  povjerenje  u  institucije
sistema, i zaključio da će podržati Predlog zakona. 

Nakon izjašnjavanja, Odbor većinom glasova (5 - glasova „za“, 1 - glas „protiv“
i 4 - glasa „uzdržana“) nije podržao Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona
o DNK registr, a u vezi prve tačke, Skupštini je uputio sljedeći

I Z V J E Š T A J
O RAZMATRANJU PREDLOGA ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA

O DNK REGISTRU

Odbor  je  u  prisustvu  većine  članova  i  predstavnika  predlagača  razmotrio
Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o DNK registru, koji je Skupštini
Crne Gore podnijela Vlada Crne Gore. 
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Nakon  uvodnog  obrazloženja  predstavnika  predlagača  i  rasprave  koja  je
vođena, Predlog zakona nije dobio potrebnu većinu.

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određena je poslanica Snežana
Jonica, zamjenica predsjednika Odbora.

DRUGA TAČKA –  Predlog zakona o dopuni Krivičnog zakonika Crne Gore, koji je
podnio poslanik Zoran Miljanić

Predsjedavajuća, poslanica Snežana Jonica, povodom druge tačke dnevnog
reda, podsjetila je da je poslanik Zoran Miljanić 21. oktobra 2014.  godine podnio
Skupštini Crne Gore Predlog zakona o dopuni Krivičnog zakonika Crne Gore, i da je
isti  usmjeren  matičnom Odboru  za  politički  sistem,  pravosuđe  i  upravu,  na  dalju
proceduru, takođe 21. oktobra t.g.

Poslanik  Zoran  Miljanić,  predlagač  Predloga  zakona  o  dopuni  Krivičnog
zakonika  Crne Gore,  istakao je  da  je  osnovni  razlog za  donošenje ovog zakona
stvaranje pravnog okvira za kažnjavanje građana koji učestvuju na stranim ratištima,
kako  bi  se  isti  obeshrabrili  i  spriječili  da  učestvuju  u  takvim terorističkim aktima.
Takođe, naveo je da, s obzirom na to da su sve države regiona pristupile izmjenama
Krivičnog  zakonika  u  oblasti  terorizma,  a  imajući  u  vidu  naše  spoljnopolitičke
smjernice, usvajanje ovog zakona predstavlja doprinos ka realizaciji ovih ciljeva.

Nakon izjašnjavanja, Odbor većinom glasova (5 - glasova „uzdržanih“ i  4 –
glasa „za“) nije podržao Predlog zakona o dopuni Krivičnog zakona Crne Gore, a u
vezi druge tačke, Skupštini je uputio sljedeći

I Z V J E Š T A J
O RAZMATRANJU PREDLOGA ZAKONA O DOPUNI KRIVIČNOG ZAKONIKA

CRNE GORE

Odbor  je  u  prisustvu  većine  članova  i  predstavnika  predlagača  razmotrio
Predlog zakona o dopuni Krivičnog zakonika Crne Gore, koji je Skupštini Crne Gore
podnio poslanik Zoran Miljanić. 

Nakon uvodnog obrazloženja predlagača i rasprave koja je vođena,  Predlog
zakona nije dobio potrebnu većinu.

Za  izvjestioca  Odbora  na  sjednici  Skupštine  određena  je  poslanica  Marta
Šćepanović, članica Odbora.

Sjednica Odbora je završena u 11 sati.

  Zapisnik sačinila:

Sekretarka Odbora                                              Predsjednik Odbora
  Slavica Mirković                              Rifat Rastoder
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